

ရန်ကုန်ပရိုတက်စတင့်ပြန်လည်ပြုပြင်သောအသင်းတော်
Yangon Protestant Reformed Church
တနင်္ဂနွေစာစောင်၊ နံပတ် (၁၁၃)

နေ့စွဲ - ၂၄. ၆. ၂၀၁၂

ဒစ်စပင်ဆေးရှင်းဝါဒ၏အခြားသောအမှားများအကြောင်း
(Further Errors of Dispensationalism)

ဒစ်စပင်ဆေးရှင်းဝါဒ၏ အဓိကအမှားများဟု ကျွန်တော်တို့ယုံကြည်သည်များကို တင်ပြခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ အခြားသောအမှားများမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ကြသည်။-

ဒစ်စပင်ဆေးရှင်းဝါဒ၏ အစွဲရေနှင့်အသင်းတော်ကို ခြားနားမှု။ ဒစ်စပင်ဆေးရှင်းဝါဒ၏ အခြေခံယူဆချက်များထဲမှ တစ်ခုမှာ အစွဲရေသည် အစွဲရေဖြစ်သည်။ အသင်းတော်သည် အသင်းတော်ဖြစ်သည်။ ထို့နက်စွဲကို မရှုပ်ထွေးရ ဆိုသောအချက်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့သင်ခြင်းသည် ကျမ်းစာနှင့်ဆန့်ကျင်နေပါသည်။ ကျမ်းစာက မွေဟောင်းကျမ်းစာတွင် “အစွဲရေ” ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံအရေရာ၊ ဝိညာဉ်ရေရာအရပါ။ အသင်းတော်သာဖြစ်သည်ဟု သင်ပေးပါသည် (ရောမ ၂:၂၈-၂၉)။ တမန်တော် ၇:၃၈ တွင် အစွဲရေကို “သဲကန္တာရအတွင်းရှိအသင်းတော်” ဟုခေါ်ပါသည်။ (ဆရာယုဒသန်က မြန်မာကျမ်းစာတွင် “ဝေတတဖုဂျ်ဆီဝေသာ အစုဝ္ဗးအေဝး” ဟုပြန် ပါသည်)။ ဟေဗြဲ ၁၂:၂၂-၂၄ တွင် ဂျေရှုဆလင်မြို့၊ ဇိအုန်တောင် တို့ကို အသင်းတော်နှင့်ထပ်တူပြုထားပါသည် (ဆရာယုဒသန် ၏ မြန်မာကျမ်းစာကိုပတ်ပါက။ အသင်းတော်ဆိုသည့်စကားလုံးကို မတွေ့ရပါ။ သို့သော် မူရင်ဂရိကျမ်းစာတွင် အသင်းတော်ဆိုသည့် စကားလုံး ပါဝင်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် မူရင်းမှတာသာပြန်လျှင် ဤသို့ဖြစ်ပါမည် - “၂၂ - သို့သော် သင်တို့သည် ဇိအုန်တောင်၊ အ သက်ရှင်တော်မူသောဘုရားသခင်၏မြို့တော်၊ ကောင်းကင်ဂျေရှုဆလင်မြို့၊ မရေတွက်နိုင်အောင်များပြားလှသောကောင်းကင်တမန် အဖွဲ့များသို့၎င်း၊ ၂၃ - အထွေအထွေအစည်းအဝေးကြီးထံ၊ ကောင်းကင်တုံ့ခံရေးသားထားသော သားဦးတို့၏အသင်းတော်ထံ၊ အား လုံးကိုတရားစီရင်သူ ဘုရားသခင်ထံ၊ ပြည့်စုံခြင်းသို့ရောက်စေပြီးဖြစ်သည့် ဖြောင့်မတ်သူတို့၏ဝိညာဉ်များထံသို့၎င်း၊ ၂၄ - ထို့အပြင် ပဋိညာဉ်သစ်၏ကြားဝင်ပြန်ဖြေသူ ယေရှုထံ၊ အသွေးဖြန်းခြင်းထံ၊ အေဘဲလ်ပြောခဲ့သည့် ပွဲကောင်းသောအရာများထံ လာကြသူများ ဖြစ်ကြပါသည်။” - ထို့အတူ ဂလာတီ ၃:၂၉၊ ဖိလိ ၃:၃တို့တွင်လည်း တွေ့နိုင်ပါသည်။ ဗျာဒိတ်ကျမ်း ၂၁:၉ တွင် သတို့သမီး၊ သိုး သငယ်၏ဇနီးကို သန့်ရှင်းသောဂျေရှုဆလင်မြို့နှင့် ထပ်တူပြုထားပါသည်။

ဒစ်စပင်ဆေးရှင်းဝါဒက ခရစ်တော်၏ ဂျူးလူမျိုးတို့ကိုယ်စား လုပ်ပေးသောအလုပ်နှင့် အသင်းတော်ကိုယ်စားလုပ်ပေးသော အလုပ်တို့ကို ခြားနားပစ်ခြင်း။ ဒစ်စပင်ဆေးရှင်းဝါဒက ခရစ်တော်သည် အစွဲရေ၏ဘုရင်ဖြစ်သည်။ သို့သော် အသင်းတော် ၏ ဦးခေါင်းသာဖြစ်သည်ဟု သင်ပေးသည်။ စကောဖီးလ်အနက်ဖွင့်ကျမ်းစာအုပ်တွင် မွေဟောင်းကာလမှ အစွဲရေတို့သည် သူတို့ နည်းသူတို့ဟန်ဖြင့် ကယ်တင်ခြင်းရကြသည်။ ခရစ်တော်၏ အပြစ်ဖြေပေးလုပ်ပေးသည်ကို ယုံကြည်၍မဟုတ်။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသ ခင်ထံတွင် ကယ်တင်ခြင်းရဖို့ နည်းလမ်းတမျိုးမက ထားရှိသည်ဟု သင်ပေးပါသည်။ ထိုသို့သင်ပေးခြင်းသည် ကျမ်းစာနှင့် တိုက် ရိုက်ဆန့်ကျင်နေပါသည်။ ကျမ်းစာက ခရစ်တော်သည် မွေဟောင်း၊ မွေသစ် နှစ်ခုစလုံးအတွက် တူညီသောကယ်တင်ရှင်ဖြစ်သည်ဟု ရှင်းနေအောင်သင်ပါသည်။ (ဂလာတီ ၃:၂၈-၂၉၊ ၁တိ ၂:၅-၆၊ ဟေဗြဲ ၁၁:၆)။

ဒစ်စပင်ဆေးရှင်းဝါဒက မွေဟောင်းကာလမှယုံကြည်သူများကို ခရစ်တော်၏ကိုယ်စွဲက၊ ခရစ်တော်၏သတို့သမီးအဖြစ် လက်မခံခြင်း။ ထိုအချက်သည် ၎င်းတို့၏ အသင်းတော်နှင့်အစွဲရေ မတူကြပါဟု သင်ပေးခြင်းမှပေါ်ထွက်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့၏ ခရစ်တော်သည် အစွဲရေတို့နှင့်ပတ်သက်၍ ဘုရင်၊ သို့သော် အသင်းတော်နှင့်ပတ်သက်လျှင်မူ ဦးခေါင်းဟု သင်ပေးခြင်းမှ ထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုသို့သင်ပေးခြင်းသည်လည်း ကျမ်းစာနှင့်ဆန့်ကျင်နေပါသည်။ ကျမ်းစာက “ယုံကြည်ခြင်းအိမ်ထောင်စု” ထဲတွင် မွေဟောင်းယုံကြည်သူများကိုလည်း ထည့်သွင်းထားပါသည်။ မွေဟောင်းယုံကြည်သူတို့ကို ခရစ်တော်၏ကိုယ်စွဲက၊ ခရစ်တော်၏သတို့သမီးထဲအဖြစ် ထည့်သွင်းရေတွက်ပါသည် (ဗေက် ၂:၁၁-၁၈ တွင်ထိုသို့ပြောပါသည်။ အထူးသဖြင့် အငယ် ၁၆ တွင် ဖြစ်သည်။ ၎င်းကျမ်းပိုဒ်က ဂျူးနှင့်တပါးအမျိုးသားများသည် “တစ်သောဇနားကိုယ်စွဲ” ရန်ငြိမ်းကြပြီဟု ပြောပါသည်။ ဗျာ ၂၁:၉-၁၀ တွင်လည်း “သတို့သမီး၊ သိုးသငယ်၏ဇနီး” ကို ဂျေရှုဆလင်နှင့်ထပ်တူပြုပါသည်။)

ဒစ်စပင်ဆေးရှင်းဝါဒက တေးဒေကီကြီးကာလ ခုနှစ်အတွင်းတွင် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် မြေကမ္ဘာပေါ်မှထွက်သွားသည်။ မြေကမ္ဘာပေါ်မှရှုတ်သိမ်းသည်ဟု သင်ပေးခြင်း။ ထိုခုနှစ်များထဲတွင် ဂျူးများ ကယ်တင်ခြင်းရကြမည်ဟု ၎င်းတို့က ပြောကြသည်။ ထိုသို့ပြောင်းလဲခြင်းသည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ ကျေးဇူးတော်နှင့်ပြည့်ဝသော အစိုးရတော်မူသော လုပ်ကိုင်ပေးခြင်းမပါဘဲ ပြောင်းလဲခြင်းဖြစ်သည်။ ခရစ်တော်ကိုယုံကြည်ကြမည်ဟု သင်ပေးတတ်ကြပါသည်။ ထိုသို့သင်ပေးခြင်းသည်လည်း ကျမ်းစာနှင့်ဆန့်ကျင်နေပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ကျမ်းစာက ယုံကြည်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်ပေးသောလက်ဆောင်ဖြစ်သည်။ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်မှတစ်ဆင့် ပေးတော်မူသည်ဟု သင်ပေးသောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အတူ ကယ်တင်ခြင်းရဖို့အတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်ကြသော၊ အသစ်မွေးဖွားခြင်း၊ ပြောင်းလဲခြင်းများသည်လည်း သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်က ထူးခြားလှစွာ လုပ်ပေးသည်ဟု ကျမ်းစာကသင်ပေးနေပါသည် (ယော ၃:၃-၈၊ ဗေက် ၂:၈)။

ဒစ်စပင်ဆေးရှင်းဝါဒ၏ အသင်းတော်ကို “နက်နဲခြင်း” ဟုသင်ပေးခြင်း။ ဂန္ဓဝင်ဒစ်စပင်ဆေးရှင်းဝါဒက မွေသစ်ကာလ၏ အသင်းတော်သမိုင်းသည် “ကြားညှပ်ထည့်သွင်းထားသော” အရာသာဖြစ်သည်။ အသင်းတော်ကိုယ်စွဲက နက်နဲခြင်းတမျိုးဖြစ်သည်။

ဓမ္မဟောင်းကာလတွင် တစ်ခါမှ မသင်တန်းသောအရာဖြစ်သည်ဟု မှားယွင်းစွာသင်ပါသည်။ ထိုသို့သင်ခြင်းသည် ကျမ်းစာ၏သင်ပေးခြင်းနှင့်ပြောင်းလဲခြင်းဖြစ်နေပါသည်။ ကျမ်းစာက ဓမ္မဟောင်းကာလတွင် အသင်းတော်အကြောင်းကို ပရောဖက်ပြုခဲ့ကြပါသည်။ ထို့အပြင် ခန့်မှန်းသောအစွဲရေးသည် အသင်းတော်ဖြစ်သည်။ အသင်းတော်သည် အစွဲရေးဖြစ်သည်ဟု ရှုမြင်ပါသည်။ တမန်တော် ၁၅:၁၃ တွင် ရှင်ယာကုပ်က အစွဲရေးနှင့်ပတ်သက်သော ဓမ္မဟောင်းပရောဖက်ပြုချက်ကို ဓမ္မသစ်ကာလ ဂျူးမဟုတ်သောတပါးအမျိုးသားအသင်းတော်များတည်ထောင်ခြင်း၌ ပြည့်စုံသွားပြီဟုပြောပြပါသည် (တမန် ၇:၃၈ နှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါ)။ ထို့အတူ အသင်းတော်ကို ကျမ်းစာက “ကြားလှုပ်ထည့်သွင်းသောအရာ”ဟု ဘယ်သောအခါမှ မကြည့်ပါ။ ထိုမှဆန့်ကျင်စွာ အသင်းတော်ကို သမိုင်း၏ပန်းတိုင်အဖြစ်မြင်ပါသည်။ သမိုင်းကြောင်းတွင် ဘုရားသခင်လုပ်ကိုင်ခြင်းများ၏ ရည်ရွယ်ချက်ပန်းတိုင်အဖြစ် မြင်ပါသည်။ အသင်းတော်သည် “အရာခပ်သိမ်းရှိရှိသမျှကို ပြည့်စုံစေသောသူ၏ ပြည့်စုံခြင်းဖြစ်ပါသည်”ဟုပြောပြပါသည် (ဖေကံ ၁:၂၂-၂၃)။ ထို့အသင်းတော်အတွက် သခင်ယေရှုက သူ၏ကယ်တင်ခြင်းအလုပ်များအားလုံးကို လုပ်ကိုင်ပေးခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပြောပါသည် (ဖေကံ ၅:၂၅-၂၇)။

ထို့အချက်များအားလုံးအတွက် ဒစ်စပင်ဆေးရှင်းဝါဒကို မဖြစ်မနေငြင်းပယ်ကြရပါမည်။

ပို့စ်မီလေးနီးယမ်းဝါဒအကြောင်း (Postmillennialism)

ပို့စ်မီလေးနီးယမ်းဝါဒကို “နှစ်တထောင်ကာလစကောင်းစနေ့ပြုဖြစ်ပါမည်။ သို့သော် ၎င်း၏အဓိကပြည့်စုံခြင်းသည် အနာဂတ်တွင်ပင် ရှိနေပါသေးသည်။ မကြာခဏသောငြိမ်းချမ်းရေး၊ ကောင်းချီးမင်္ဂလာ၊ တိုးတက်ကြွယ်ဝမှုတို့ကို ဝေဂေလိတရားနှင့်အသင်းတော်က ခံစားရသောအချိန်ရောက်မှသာ ပြည့်စုံပြီဟုပြောရပါမည်”ဟု အနက်ဖွင့်နိုင်ပါသည်။ ပို့စ်မီလေးနီးယမ်းဝါဒတွင် ဂိုဏ်းကွဲအများရှိပါသည်။ အုပ်စုတစ်ခုစီက နှစ်တထောင်နှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့ကိုယ်ပိုင်အမြင်များ ရှိကြပါသည်။

ပို၍ရှေးကျသော ပို့စ်မီလေးနီးယမ်းဝါဒတွင် ပြုရိတန်အဖွဲ့သားများနှင့် ခေတ်သစ်စာရေးဆရာအချို့တို့ ပါဝင်နေကြသည်။ ထိုအဖွဲ့က ရှေ့တွင် ဘုရားသခင်သည် ဂျူးတို့အပေါ် ကြီးစွာသောပြောင်းလည်းစေခြင်းကို ပြုလုပ်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်နေကြပါသည်။ ဂျူးများထဲမှ အများစုကြီး ပြောင်းလည်းကြဦးမည်ဟု ယူဆနေကြပါသည်။ ထို့အတူ ထိုအုပ်စုများက ခရစ်တော်ဒုတိယအကြိမ် ပြန်မလာခင်ကလေးတွင် အသင်းတော်သည် ကြီးသောနိုးထခြင်းဖြင့်နိုးထလိမ့်မည်ဟု ထင်မြင်နေကြပါသည်။ တမန်တော်များခေတ်ကဲ့သို့ ဖြန့်ဖြူးခြင်းမည်။ ဆယ့်ခြောက်ရာစုနှစ် အသင်းတော်ပြန်လည်ပြုပြင်ပြောင်းလည်းရေးကာလကဲ့သို့ နောက်တစ်ပြန်လည်နိုးထမှုကြီး ပြန်ရောက်ဦးမည်ဟု မျှော်နေတတ်ကြပါသည်။

ပို၍အစွန်းရောက်သော ပို့စ်မီလေးနီးယမ်းဝါဒ လတ်တလောလေးတွင် ထပ်၍ပေါ်လာပါသည်။ ထိုလှုပ်ရှားမှုကို တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအားဖြင့် “ခရစ်ယာန်ပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်းဝါဒ” = ခရစ်တိယန်ရီခေါ်နီစထရပ်ရှင်းနစ်ဇင် (Christian Reconstructionism) ဟုခေါ်တတ်ကြသည်။ (သို့) ဒိုမီနီယမ်းသီဗရီယံ (dominion theology = နိုးမိုးခြင်းသီဗရီယံ)ဟုလည်းခေါ်ကြပါသည်။ ထိုဝါဒက အသင်းတော်အတွက် အနာဂတ်တွင် ကြီးသောခန်းနားကြီးကျယ်မှု ကမ္ဘာပေါ်တွင် ရှိနေသေးသည်ဟု ယုံကြည်ယုံသာမက ပါ။ တကမ္ဘာလုံး၏လူမှုဘဝနှင့်အသက်ရှင်မှုများသည် တနေ့တွင် ခရစ်ယာန်တို့၏နိုးမိုးမှုအောက်ရောက်လာကြလိမ့်မည်ဟုလည်း ယူဆကြပါသည်။ ထိုခရစ်ယာန်လှမ်းမိုးသော လူမှုဘဝကမ္ဘာကြီးသည် ကျမ်းစာကကတိပေးထားသော ခရစ်တော်၏နိုင်ငံတော်ပင် ဖြစ်သည်ဟု ပြောကြပါသည်။

လတ်တလောပေါ်ထွက်လာကြသည့် ပို့စ်မီလေးနီးယမ်းဝါဒက ခရစ်တော်၏နိုင်ငံတော် အဓိကအကောင်အထည်ပေါ်ခြင်းသည် ဤကမ္ဘာပေါ်၌သာဖြစ်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြပါသည်။ ဝေဂေလိတရားဟောကြားခြင်းဖြင့် ထိုနိုင်ငံတော်ကြီး ပေါ်ထွက်လာမည်။ အသင်းတော်၏တိုးတက်များပြားလာခြင်း၊ ထို့အတူ ခရစ်ယာန်တို့၏လှုပ်ရှားမှု၊ လူမှုဘဝ၏ပုံစံမျိုးစုံတွင် ပါဝင်ပတ်သက်မှုတို့ဖြင့် ပေါ်ထွက်လာပါမည်ဟု မျှော်လင့်နေကြပါသည်။ ထိုသို့သော်အယူအဆရှိသူတို့က ခရစ်ယာန်တို့သည် ကမ္ဘာလူမှုဘဝလှုပ်ရှားမှုမျိုးစုံတို့တွင် ပါဝင်ရမည်။ ထိုသို့ပါဝင်ခြင်းသည် မဖြစ်မနေပြုရမည့်အရာဖြစ်သည်။ နောက်ဆုံးတွင် အားလုံးကို လွှမ်းမိုးချုပ်ကိုင် ကွက်ကဲကြရမည်။ အပိုင်သိမ်းကြရမည်။ ကမ္ဘာလူမှုဘဝလှုပ်ရှားမှုအသက်ရှင်မှုအားလုံးကို ခရစ်တော်အတွက် ချုပ်ကိုင်သိမ်းပိုက်ကြရမည်။ ထိုသို့ဖြင့် ခရစ်တော်သည် အသက်၏နေရာတိုင်း၊ လူ့ဘဝ၏နေရာတိုင်းတွင် ဘုရင်အဖြစ် သရဖူဆောင်းပေးရမည်ဟု ပြောကြပါသည်။

ထိုဝါဒကို ကိုင်ဆွဲသူအားလုံးနီးပါးသည် “ပရိတားရစ်ဝါဒ”များဖြစ်ကြပါသည် (ပရိတားရစ် ဆိုသည်မှာ ဂရိစကားဖြစ်သည်။ “အတိတ်တွင်ကျန်ခဲ့ပြီ”ဟု အဓိပ္ပာယ်ရပါသည်)။ ဆိုလိုသည်မှာ ထိုသူတို့က မသဲ ၂၄:၁-၃၅ နှင့် ဗျာဒိတ်ကျမ်းတအုပ်လုံးနီးပါး သည် ပြည့်စုံပြီးဖြစ်သည်။ အတိတ်တွင်ကျန်ခဲ့ပြီဟု ယုံကြည်ကြသည်။ ထိုကျမ်းပိုဒ်များတွင် ပေါ်ပြသောအဖြစ်အပျက်များအားလုံး အေဒီ(၇၀) ၇၅၅လင်မြို့ ပျက်ဆီးချိန်တွင် ပြည့်စုံသွားကြပြီ။ နောက်ထပ်ဖြစ်ပျက်မှုတို့ဟု ယုံကြည်ကြခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုဝါဒီများက အန္တီခရစ်အကြောင်း၊ ဘေးဒဏ်ကြီးကာလအကြောင်း ကျမ်းစာကပြောပြသမျှတို့သည် ပြည့်စုံခဲ့ကြပြီးဖြစ်သည်ဟု ပြောပြကြပါသည်။ သူတို့၏ အသင်းတော်နှင့်ကမ္ဘာလူမှုဘဝကြီးတစ်ခုလုံးအတွက် ပန်းစင်းသောလမ်းအနာဂတ်ယုံကြည်မှုက၊ နောက်ဆုံးသောအချိန်ခေတ်ဒုက္ခများရောက်ရမည်။ အန္တီခရစ်လားဦးမည် ဆိုသည်မျိုးအား မည်သို့မျှမယုံနိုင်ခြင်းကို ဖြစ်စေပါသည်။

ထို့သို့သောဝါဒီများသည် အများအားဖြင့် “သိအိုနောမစ်ဒါဒီ” များလည်းဖြစ်တတ်ကြပါသည် (theonomy = သိအိုနောမစ် ဆိုသည်မှာ ဂရိဘာသာဖြစ်သည် အဓိပ္ပါယ်မှာ “ဘုရားသခင်၏ပညတ်ဥပဒေသ”ဖြစ်သည်။)။ သိအိုနောမစ်ဝါဒီများက ဘုရားသခင်၏ ပညတ်များ၊ ဓမ္မဟောင်းကာလ တိုင်းပြည်အုပ်ချုပ်ပုံဥပဒေများအပါအဝင်သည် အနာဂတ်ရောက်လာမည့် ခရစ်ယာန်လွှမ်းမိုးသော ကမ္ဘာ့လူမှုဘဝကြီး၏အခြေခံဥပဒေများဖြစ်လာကြမည်ဟု ယုံကြည်ကြသည်။ ၎င်းသည် ဤမျက်မှောက်ကမ္ဘာပေါ်တွင်ဖြစ်လာမည့် ခရစ်တော်၏နိုင်ငံတော်ကြီးဖြစ်သည်ဟု ပြောကြသည်။ ထို့နိုင်ငံတော်၏အဓိကအင်အားသည် ဝေဂေလိတရားမဟုတ်၊ ဘုရားသခင်၏ ပညတ်ဥပဒေများဖြစ်သည်။ အတယံကြောင့်ဆိုသော် တကမ္ဘာလုံးတော့ ပြောင်းလည်းမည်မဟုတ်၊ သို့သော် အားလုံးကို ဘုရားသခင်၏ပညတ်တော်များအောက်၌ထားကြရမည်။ ပညတ်တော်၏အုပ်စိုးမှုအောက်တွင်ရှိစေရမည်ဟု ပြောကြပါသည်။

ကျွန်တော်တို့သည် ရှေးကျသောပို့စ်မီလေးနီးယမ်းဝါဒ၊ ပြုရိတန်တို့နှင့် သဘောမတူနိုင်ကြပါသည်။ ၎င်းဝါဒ၏ခေတ်ပေါ်ပုံစံများနှင့်လည်း အတော်ပြဿနာရှိကြပါသည်။ ၎င်းဝါဒ၏ ခေတ်သစ်အစွန်းရောက်ဝါဒီတို့နှင့်မူ ပို၍ပင် ပြဿနာတက်ကြပါသည်။ ၎င်း ဝါဒသည်လည်း ခေတ်ပေါ်ဆေးရှင်းဝါဒလောက်ပင် ဆိုးရွားစွာမှားယွင်းသောဝါဒဟု ကျွန်တော်တို့က ထင်မှတ်ကြပါသည်။

ပို့စ်မီလေးနီးယမ်းဝါဒ၏အမှားများအကြောင်း (Postmillennialism's Errors)

ကျွန်တော်တို့ ရှေးကျသောပို့စ်မီလေးနီးယမ်းဝါဒနှင့် မကြာခင်ကမှပေါ်လာသော ခေတ်သစ်ပို့စ်မီလေးနီးယမ်းဝါဒတို့ကို နှိုင်းယှဉ်လေ့လာခဲ့ကြပြီးဖြစ်သည်။ ခေတ်သစ်ပို့စ်မီလေးနီးယမ်းအဖွဲ့သည် “ခရစ်ယာန်ပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်းဝါဒ” = ခရစ်တီယန်ရီခေါ်နီစထရပ်ရှင်းနစ်ဇင်(Christian Reconstructionism) လှုပ်ရှားမှုနှင့်ခွန်တွဲနေတတ်သည်။ ဤအဖွဲ့သည် ရှေးကျသောပို့စ်မီလေးနီးယမ်း ပြုရိတန်အုပ်စုနှင့် အတော်ကြားနားပါသည်။ ပို၍လည်း အန္တရာယ်ကြီးပါသည်။

ပထမ၊ ဤခေတ်သစ်အဖွဲ့က ဝေဂေလိတရားဟောခြင်းကို သိပ်တန်ဖိုးထားကြပါ။ နိုင်ငံရေးတွင်ပါဝင်ခြင်း၊ စီးပွားရေးတွင် လှုပ်ရှားခြင်း စသည်တို့သည် ရောက်လာမည့်နိုင်ငံတော်အတွက် ဝေဂေလိတရားဟောခြင်းလောက်ကို အရေးကြီးသည်ဟု ပြောကြပါသည်။ သူတို့အတွက် ဘုရားသခင်နိုင်ငံတော်၏အောင်မြင်ခြင်းသည် ဝေဂေလိဟောခြင်းဖြင့် လူသားတို့ ကယ်တင်ခြင်းရလျက် လူမှုဘဝတစ်ခုလုံးကို ခရစ်တော်၏တရားတော်နှင့်လွှမ်းမိုးနိုင်ခြင်းအပေါ် သိပ်မတည်ပါ။

ဒုတိယ၊ ပို့စ်မီလေးနီးယမ်းဝါဒက အသင်းတော်ကို တန်ဖိုးလျှော့တွက်လျက် အရေးမပါသကဲ့သို့ ထားပါသည်။ သူတို့က ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် အသင်းတော်ပြင်ပ၌၊ အသင်းတော်ထက်ပိုကြီးမားစွာ တည်ရှိပါသည်ဟုပြောကြသည်။ ၎င်းတို့က အသင်းတော်သည် ခရစ်တော်ကိုယ်တိုင်က သူ့ကိုယ်သူနှင့်အတူ ချစ်ခင်ရသောအရာအဖြစ် မကြည့်မြင်ကြပါ။ ထို့ကြောင့် ထိုသို့သော အမြင်ကို ဆာလံ ၁၂၂၆၊ ဖေ့က် ၁:၁၇-၂၃ တို့က ဆန့်ကျင်ကြပါသည်။ ထို့အပြင် ထိုဝါဒက အသင်းတော်ကိုစုစည်းခြင်း၊ စောင့်ရှောက်ထိန်းသိမ်းခြင်းတို့သည် ခရစ်ယာန်တို့အသက်ရှင်နေခြင်း၊ လုပ်ကိုင်နေကြခြင်း၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်မဟုတ်ပါဟု သင်ပေးကြသည်။ ထိုသို့သင်ပေးခြင်းသည် ဆာလံ ၁၂၂၆၊ ဖေ့က် ၁:၁၇-၂၃ တို့နှင့် ဆန့်ကျင်နေပါသည်။ ထိုဝါဒီများအတွက် အသင်းတော်သည် ခရစ်ယာန်တို့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် အခြားလူမှုရေးလှုပ်ရှားမှုများတွင်ပါဝင်ကြဖို့ သင်တန်းပေးရာနေရာတစ်ခုသာ ဖြစ်နေပါသည်။

ထိုသို့အသင်းတော်ကို သိပ်အထင်မကြီးသောအမြင်ရှိခြင်းက ထိုဝါဒလက်ခံသူအများစုကို အသင်းတော်အုပ်ချုပ်ပုံ၊ ဝတ်ပြုပုံ၊ ဩဝါဒများ စသည်တို့နှင့်ပတ်သက်သည့်ကိစ္စများကို လုံးဝနီးပါးစိတ်မဝင်စားသည့်အဖြစ်သို့ ရောက်စေပါသည်။ ထို့အပြင် ကျမ်းစာ၏သင်ပေးခြင်းနှင့် မကိုက်ညီသည့် အခြားသောအဖွဲ့အစည်းများနှင့် လက်တွဲလုပ်ကိုင်ခြင်းဆိုသည့် အဓိမ္မာန်နီးကယ်ဝါဒ (ecumenicalism) သို့လည်း ရောက်စေပါသည်။ နိဂုံးချုပ်တွင် အသင်းတော်သည်အရေးမကြီးပါ။ နိုင်ငံတော်သာအရေးကြီးပါသည်ဟု ၎င်းတို့က ပြောလေ့ရှိကြသည်။

ထို့ကြောင့်၊ ဤသို့သောပို့စ်မီလေးနီးယမ်းဝါဒကို ကိုင်ဆွဲကြသူအများက၊ အသင်းတော်သည် မိမိ၏သမိုင်းအစပျိုးတွင် မိမိ ၏တာဝန်ကို ကြေဖြန့်အောင် မထမ်းဆောင်ခဲ့ကြဟု မကြာခင်က ကနဦးအသင်းတော်များကို စွပ်စွဲတတ်ကြပါသည်။ ထိုစဉ်က အသင်းတော်သည် ဝေဂေလိတရားကို သစ္စာရှိစွာဟောခဲ့ကြသော်လည်း၊ အပြစ်သားများ၏ကယ်တင်ခြင်းကို ရှာဖွေခဲ့ကြပါသော်လည်း၊ လူမှုဘဝတစ်ခုလုံးကို စိုးမိုးခြင်းလုပ်ငန်းအား မပြုလုပ်ခဲ့ကြပါ။ ထိုနေရာတွင် အသင်းတော်သည် ဆိုးရွားစွာကျရှုံးခဲ့ပါသည်ဟု ပြောတတ်ကြသည်။

တတိယ၊ ဤပို့စ်မီလေးနီးယမ်းပုံစံမျိုးက သစ္စာရှိသောခရစ်ယာန်သက်သေခံခြင်းကို အထင်သေးတတ်ပါသည်။ ၎င်းတို့က နိုင်ငံရေးတွင်ပါဝင်ပတ်သက်ခြင်း၊ အခြားသောလူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များတွင်သာ ပါဝင်ရန် ပို၍အရေးကြီးသည်ဟု သင်ပေးခြင်းက၊ သာမန်ခရစ်ယာန်တို့ မိမိတို့၏ဘုရားပေးသောနေရာတွင် ရှိသားစွာ၊ သစ္စာရှိစွာနေထိုင်ကြလျက် သက်သေခံကြခြင်းကို အတော်အထင်သေးတတ်ပါသည်။ (ဟိတိကြီးဟန်ကြီးနှင့်လူ့ရှေ့သူ့ရှေ့အထင်ကြီးခံရတတ်သော နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေးများတွင် ပါဝင်ခြင်းသာ ပို၍အရေးကြီးသည်ဟု အထင်ရှိကြသူများဖြစ်ကြသည်။)။ သူတို့က အရေးကြီးဆုံးသည်၊ ရေမြောင်းတူသမားဖြစ်ပါစေ၊ ဘုရားသခင်က အသုံးပြုသဖြင့် အခြားသူများ ကယ်တင်ခြင်းရလာရန်မဟုတ်ပါ။ လူမှုရေးနေရာ လူ့အဖွဲ့အစည်းများကို လွှမ်းမိုးခြင်းသာဖြစ်သည်ဟု သင်ပေးကြပါသည်။

စတုတ္ထ၊ ဤခေတ်သစ်ပို့စ်မီလေးနီးယမ်းအဖွဲ့များသည် ၎င်းတို့၏ဥပဒေပညတ်များအပေါ် အလွန်အကျွံအလေးပေးခြင်းဖြင့် ပုံစံသစ်ဥပဒေပညတ်အဓိကဝါဒီများ(new legalism) ဖြစ်လာကြပါသည်။ နိုင်ငံတော်သည် လူ့အားလုံးကို ဥပဒေပညတ်၏အုပ်စိုးမှု

အောက်သို့ရောက်စေခြင်းဖြင့် အကောင်အထည်ပေါ်လာမည်ဟု မျှော်လင့်နေသူအတွက်၊ သူတကာယ်တွေ့သည်မှာ ဧဝံဂေလိတရားက မလွှပ်နိုင်ကျရှုံးသောနေရာကို ပညတ်ဥပဒေက ဖြစ်အောင်လှုပ်ပေးလိမ့်မည်ဟု တွေးနေခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ သူတို့သည် ပညတ်ဥပဒေများ၏အားနည်းချက်ကို မေ့နေကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့အားနည်းချက်ကို ရောမ ၈:၃ ကယူလို့ဖော်ပြပါသည်။ “အာယံ့ကြောင့်ဆိုသော် ပညတ်တရားက မလွှပ်နိုင်ဘဲ၊ အသွေးအသားမှနေ၍ အားနည်းသွားစေသည်ကို၊ ဘုရားသခင်သည် မိမိ၏သားတော်အား အပြစ်ပြုသောအသွေးအသားနှင့်တူညီသောပုံစံဖြင့် အပြစ်အတွက် စေလွှတ်တော်မူပါသည်။ ထို့နောက် အသွေးအသားတွင် အပြစ်ကို အပြစ်အော်ပေးပါသည်။”

နောက်ဆုံးအနေနှင့်၊ ထိုပုံစံမိလေးနီးယမ်းဝါဒပုံစံမျိုးသည်၊ ၎င်း၏ နှစ်တထောင်နှိုင်ငံတော်သည် ဤမြေကြီးပေါ်တွင် အဓိက ပြည့်စုံအကောင်အထည်ပေါ်ခြင်းရောက်လာမည် ဆိုသည့်အထူးပြုချက်နှင့်အတူ၊ “မြေကြီးအရာများကိုသာအဓိကထားကြ”ဟု သော ဘာသာရေးတမျိုးဖြစ်လာနေပါသည်။ ထိုသို့မဖြစ်ရန် ပေါလုက ကျွန်တော်တို့ကို ဖိလိပို ၃:၁၉ တွင် သတိပေးထားပါသည်။ “ထိုသူတို့၏အဆုံးသတ်သည် ပျက်ဆီးခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ သူတို့၏ဘုရားသည် သူတို့၏မိုက်သာဖြစ်ပါသည်။ သူတို့၏ ဂုဏ်ကျက် သရေသည် သူတို့၏အရှက်ကွဲခြင်းဖြစ်သည်။ သူတို့သည် ကမ္ဘာမြေကြီးနှင့် ပတ်သက်သည်များကိုသာ စိတ်ဝင်စားကြသည်။” ထို့ ကြောင့် ထိုအုပ်စုထဲမှအများသည် ခန္ဓာကိုယ်ပြန်လည်ထမြောက်ခြင်းကို ငြင်းပယ်ကြသည်ကိုတွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ကောင်း ကင်ဘုံသည် တကယ့်နေရာတစ်ခုဖြစ်ခြင်း၊ ယုံကြည်သူတို့၏ နောက်ဆုံးသောနေအိမ်ဖြစ်ခြင်း စသည်တို့ကိုလည်း ငြင်းပယ်လာကြ သည်။ ထို့အပြင် ခရစ်တော်၏ကောင်းကင်နှိုင်ငံတော်ကြီးကို ထိုသို့ပြုခြင်းက ယုံကြည်သူတို့ ကောင်းကင်ဘုံရောက်မည်ဆိုသော မျှော်လင့်ချက်ကို အာမခံချက်ပေးခြင်း စသည့်အမှန်တရားများကိုလည်း ငြင်းပယ်နေကြပြီဖြစ်ပါသည်။

(Doctrine According to Godliness, Rev. Ronald Hanko၏စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

+++++

သုတ္တံ ၁၅:၁-၃၃ (ဂျိန်းဘုရင်မူ)

- ၁ - နူးညံ့သောအဖြေက အမျက်ဒေါသကို အဝေးသို့ရောက်သွားစေပါသည်။ သို့သော် ကြမ်းတမ်းသောစကားလုံးတို့က စိတ်ဆိုးခြင်းကို နှိုးဆွပါသည်။
- ၂ - ပညာရှိ၏လျှာက အသိပညာကို မှန်ကန်စွာအသုံးပြုသည်။ သို့သော် မိုက်မဲသူတို့၏နှုတ်ကမူ မိုက်မဲခြင်းများကို သွန်ထုတ်ပါသည်။
- ၃ - ဘုရားသခင်၏မျက်လုံးတို့သည် နေရာတိုင်းတွင် ရှိနေကြလျက်၊ ကောင်းမြတ်ခြင်းနှင့်ဆိုးညစ်ခြင်းတို့ကို ကြည့်ရှုနေပါသည်။
- ၄ - သင့်မြတ်လျှင်ကန်သောလျှာသည် အသက်ပင်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ကွေ့ကောက်သောလျှာမှာမူ ဝိညာဉ်ကို နာကျင်စေပါသည်။
- ၅ - လူ့မိုက်သည် မိမိပခင်၏သွန်သင်ခြင်းကို အထင်သေးပါသည်။ သို့သော် ဆုံးမပြစ်တင်ခြင်းကို ဂရုပြုသူသည် ပညာရှိဖြစ်သည်။
- ၆ - ဖြောင့်မတ်သူ၏အိမ်ထဲတွင် အဖိုးတန်ပစ္စည်းများစွာရှိသည်။ သို့သော် ဆိုးယုတ်သူ၏ ဘဏ္ဍာတိုက်ထဲတွင်မူ ပြဿနာများသာ ရှိကြပါသည်။
- ၇ - ပညာရှိ၏နှုတ်ခမ်းတို့က အသိပညာကို ဖြန့်ဖြူးပေးပါသည်။ သို့သော် မိုက်မဲသူ၏နှုတ်ခမ်းကမူ ထိုသို့မပြုတတ်ပါ။
- ၈ - ဆိုးယုတ်သူ၏ယဇ်ပူဇော်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်ထံတွင် ရွံစရာဖြစ်သည်။ သို့သော် ဖြောင့်မတ်သူ၏ဆူတောင်းခြင်းကိုမူ နှစ်သက်သဘောကျပါသည်။
- ၉ - ဆိုးယုတ်သူ၏လမ်းသည် ဘုရားသခင်ထံတွင် ရွံစရာဖြစ်သည်။ သို့သော် ဖြောင့်မတ်ခြင်းနောက်သို့လိုက်သူကိုမူ ဘုရားသခင်က ချစ်မြတ်နိုးပါသည်။
- ၁၀ - လမ်းမှန်ကို စွန့်ပစ်သူအတွက် အမှားပြင်ပေးခြင်းသည် အလွန်ဆိုးရွားသောအရာဖြစ်ပါသည်။ ထို့အတူ ဆုံးမခြင်းကို မှန်းသူသည် သေရမည်ဖြစ်သည်။
- ၁၁ - ငရဲနှင့်ပျက်ဆီးခြင်းသည် ဘုရားသခင်ရှေ့တွင်ရှိကြပါသည်။ ထိုသို့ဖြစ်သဖြင့် လူ၏သားသမီးတို့၏နှလုံးသားများသည် မည်မျှပင် သူ့ရှေ့တွင် ရှိနေကြပါမည်နည်း။
- ၁၂ - အထင်အမြင်သေးသူသည် မိမိအားဆုံးမသူကို မချစ်ပါ။ ထို့အတူ ပညာရှိထံသို့လည်း သွားလိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။
- ၁၃ - ပျော်ရွှင်သောနှလုံးသားက ရွတ်ပြသောမျက်နှာကို ဖြစ်ပေါ်စေပါသည်။ သို့သော် ဝမ်းနည်းနေသောနှလုံးသားက ဝိညာဉ်ကို ကျိုးပဲ့ကြေမ့စေပါသည်။
- ၁၄ - နားလည်ခြင်းရှိသော နှလုံးသားရှိသူက အသိပညာကို ရှာဖွေသည်။ သို့သော် မိုက်မဲသူတို့၏နှုတ်ကမူ မိုက်မဲခြင်းကို စားသုံးကြသည်။
- ၁၅ - ဖိစီးနှိပ်စက်ခြင်းခံရသူ၏ နေ့ရက်အားလုံးတို့သည် ဆိုးညစ်ခြင်းဖြစ်ကြပါသည်။ သို့သော် ပျော်ရွှင်သောနှလုံးသား ရှိသူအဖို့မူ အမြဲတမ်း ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲဖြစ်နေပါသည်။
- ၁၆ - ဘုရားသခင်အားကြောက်ရွံ့ရှိသောလျှက် အနည်းငယ်သာရှိခြင်းသည်၊ ကြီးသောချမ်းသာခြင်းကို ပြဿနာများနှင့်ရောလျက် ပိုင်ရခြင်းထက် ပိုကောင်းပါသည်။

- ၁၇ - ချစ်ခြင်းရှိသည့်နေရာ၌ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့်သာညစာစားရခြင်းသည်၊ ဝါးပေါင်းသောနွားကောင်လုံးကို မှန်းတီးခြင်းရှိသောနေရာ၌ စားရသည်ထက် ပိုကောင်းပါသည်။
- ၁၈ - အမျက်ဒေါသကြီးသောသူသည် ခိုက်ရန်ဖြစ်ခြင်းကို နှိုးဆွပါသည်။ သို့သော် စိတ်ဆိုးရန်နူးသောသူသည် ခိုက်ရန်ဖြစ်ခြင်းကို ငြိမ်းစေပါသည်။
- ၁၉ - ပျင်းရိသူ၏လမ်းသည် ဆူးများဖြင့်ကာရံထားသောနေရာဖြစ်သည်။ သို့သော် ဖြောင့်မတ်သူ၏လမ်းမှာမူ ပေါ်လွင်ထင်ရှားနေပါသည်။
- ၂၀ - ပညာရှိသောသားက ဝမ်းမြောက်နေသောပခင်ကိုဖြစ်စေသည်။ သို့သော် မိုက်မဲသောသူကမူ မိမိမိခင်ကို အထင်သေးပါသည်။
- ၂၁ - ညာဏ်ပညာမရှိသူအတွက် မိုက်မဲခြင်းသည် ပျော်ရွှင်စရာဖြစ်သည်။ သို့သော် နားလည်ခြင်းရှိသူကမူ ဖြောင့်မှန်စွာ လျှောက်လှမ်းပါသည်။
- ၂၂ - အကြံပေးခြင်းမရှိသည့်အခါ ရည်ရွယ်ချက်တို့သည် ပျက်ပြားရပါသည်။ သို့သော် အကြံပေးသူ တအုပ်တဖက်ကြီးထဲတွင် ရည်ရွယ်ချက်တို့သည် တည်ထောင်မြဲမြံကြသည်။
- ၂၃ - လူသည် မိမိနှုတ်၏အကြံပေးခြင်းဖြင့် ဝမ်းမြောက်ရပါသည်။ ထို့အတူ သင့်တော်သောအချိန်၌ ပြောသောစကားသည်၊ မည်မျှကောင်းလှိုက်ပါသနည်း!
- ၂၄ - အသက်ရှင်ခြင်းလမ်းသည် ပညာရှိသူ၏အပေါ်၌ရှိပါသည်။ ထိုသို့ဖြင့် သူသည် အောက်တွင်ရှိသော ငရဲကို ရှောင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။
- ၂၅ - ဘုရားသခင်က မာနကြီးသူ၏အိမ်ကို ပျက်ဆီးလိမ့်မည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်သည် မှုဆိုးမ၏နယ်နိမိတ်ကို ခိုင်ခန့်စေပါမည်။
- ၂၆ - ဆိုးညစ်သူ၏အတွေးတို့သည် ဘုရားသခင်ထံ၌ ရှံစရာဖြစ်သည်။ သို့သော် စင်ကြယ်သူတို့၏စကားလုံးတို့သည် နှစ်လိုပွယ်စကားလုံးတို့ဖြစ်ကြပါသည်။
- ၂၇ - အမြတ်ရရန် လောဘကြီးသူသည် မိမိအိမ်ကို ပြဿနာဖြစ်စေသူဖြစ်သည်။ သို့သော် လက်ဆောင်ကို မှန်းသူသည် အသက်ရှင်လိမ့်မည်။
- ၂၈ - ဖြောင့်မတ်သူ၏နှလုံးသားက အဖြေပေးရန် သင်ကြားလေ့လာပါသည်။ သို့သော် ဆိုးညစ်သူ၏ပါးစပ်က ဆိုးညစ်သောအရာများကို သွန်ထုတ်ပါသည်။
- ၂၉ - ဘုရားသခင်သည် ဆိုးညစ်သူနှင့် ဝေးခွာနေပါသည်။ သို့သော် သူသည် ဖြောင့်မတ်သူ၏ဆုတောင်းခြင်းကိုမူ ကြားပါသည်။
- ၃၀ - မျက်လုံးတို့၏အလင်းက နှလုံးသားကို ဝမ်းမြောက်စေသည်။ ထို့အတူ ကောင်းသောသတင်းပို့ခြင်းက အစိုးတို့ကို ဆူဖြိုးစေပါသည်။
- ၃၁ - အသက်ရှင်ခြင်း၏ ပြစ်တင်ဆုံးမစကားကို နားထောင်သူသည် ပညာရှိတို့အလယ်တွင်နေထိုင်ရသည်။
- ၃၂ - သွန်သင်ခြင်းကို ငြင်းပယ်သူသည် မိမိ၏ဝိညာဉ်ကို မှန်းသူဖြစ်သည်။ သို့သော် ပြစ်တင်ဆုံးမစကားကို နားထောင်သူသည် နားလည်ခြင်းကို ရလိမ့်မည်။
- ၃၃ - ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့ရှိသေခြင်းသည် ပညာရှိခြင်း၏သွန်သင်မှုဖြစ်သည်။ ထို့အတူ လေးစားဂုဏ်ပြုခံရခြင်းရှေ့တွင် နှိမ့်ချခြင်းရှိပါသည်။

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

- ဖိလိပ္ပို ၃:၁-၂၀ (ဂျိန်းဘုရင်မူ)
- ၁ - နောက်ဆုံးအနေနှင့်၊ ငါညီအကိုတို့၊ သခင်ဘုရား၌ ဝမ်းမြောက်ကြပါ။ သင်တို့ထံ ထိုတူညီသောအကြောင်းအရာများကို ရေးရသည်မှာ ငါ့အတွက် ဆိုးရွားသောအကြောင်းအရာ လုံးလုံးမဟုတ်ရပါ။ သို့သော် သင်တို့အတွက်မူ ၎င်းသည် လုံးခြုံစိတ်ချရခြင်းဖြစ်သည်။
- ၂ - ဇွေးတို့ကို သတိထားကြပါ။ ဆိုးညစ်ခြင်းကိုလုပ်ကိုင်သူတို့အား သတိထားကြပါ။ အရေပျားလှီးခြင်းခံသူတို့ကို သတိထားကြပါ။
- ၃ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်ကို ဝိညာဉ်ထံ၌ဝတ်ပြုကြသူများဖြစ်ကြသော၊ ယေရှုခရစ်၌ ဝမ်းမြောက်ကြသော၊ အသွေးအသား၌ ယုံကြည်စိတ်ချမှုမရှိကြသော ငါတို့သည် အရေပျားလှီးခြင်းခံသူများ ဖြစ်ကြပါသည်။
- ၄ - သို့ပါသော်လည်း ငါသည် အသွေးအသားတွင် ယုံကြည်စိတ်ချမှု ရှိနိုင်ပါသည်။ အခြားသူတစ်ဦးက၊ သူသည် အသွေးအသား၌ အားကိုးနိုင်ပါသည်ဟု တွေးခဲ့လျှင်၊ ငါက ပိုရှိပါသည်။
- ၅ - ရှစ်ရင်မြောက်နေ့တွင် အရေပျားလှီးခြင်းခံခဲ့ရသည်။ အစွဲရေးအုပ်စုထဲမှဖြစ်သည်။ ဗင်ဂျမင်မျိုးနွယ်မှဖြစ်သည်။ ဟိဗရူးများထဲမှ ဟိဗရူးတယောက်ဖြစ်သည်။ ပညတ်တော်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောရလျှင်၊ ပါရိုတိုတစ်ဦးဖြစ်သည်။
- ၆ - စိတ်အားထက်သန်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်လျှင်၊ အသင်းတော်အား နှိပ်စက်သူဖြစ်သည်။ ပညတ်တော်ထဲရှိ ဖြောင့်မတ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်လျှင်၊ အပြစ်တင်ခွင့်ကင်းသူဖြစ်သည်။
- ၇ - သို့သော် ငါအတွက် အမြတ်ရစေသည်ဆိုသော ထိုအရာများကို ငါသည် ခရစ်တော်အတွက် ဆုံးရှုံးစရာဟု မှတ်ယူပါသည်။

၈ - မှန်သည် သံသယဖြစ်စရာမရှိပါ။ ငါ၏သခင် ယေရှုခရစ်၏ ကြီးကျယ်မြင့်မြတ်လှသောအသိပညာအတွက်၊ အရာအားလုံးကို ဆုံးရှုံးရသည်ဟူသော ငါတွက်ဆပါသည်။ သူ့အတွက် အရာအားလုံးဆုံးရှုံးခြင်းကို ငါခံစားပါသည်။ ခရစ်တော်ကိုရုန်အတွက် ထို့အ ရာတို့ကို မခင်ကဲ့သို့ မှတ်ပါသည်။

၉ - သူ့ထံတွင် ငါ့ကိုတွေ့ရန်ဖြစ်သည်။ ပညတ်တော်များမှလာသော ငါ၏ကိုယ်ပိုင်ဖြောင့်မတ်ခြင်းမဟုတ်။ သို့သော် ခရစ်တော်ကို ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ရလာသောအရာဖြစ်သည်။ ယုံကြည်ခြင်းဖြင့်ဖြစ်သည့် ဘုရားသခင်ထံမှလာသော ဖြောင့်မတ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

၁၀ - ထိုသို့ဖြင့် ငါသည် သူ့ကို သိနိုင်မည်။ သူ၏ထမြောက်ခြင်းတန်ခိုးကို သိနိုင်ပါမည်။ သူ၏ဝေဒနာခံစားခြင်းများနှင့် မိတ်သား ဟာယဗွေခြင်းကို သိနိုင်ပါမည်။ သူ၏အသေခံခြင်းနှင့်ကိုက်ညီသူအဖြစ် ပြုလုပ်ခြင်းခံရပါမည်။

၁၁ - မည်သည့်နည်းလမ်းနှင့်မဆို ငါသည် သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသို့ ပါဝင်နိုင်ရန်ဖြစ်ပါသည်။

၁၂ - ငါသည် ရရှိပြီးဖြစ်သကဲ့သို့ မနေပါ။ ပြည့်စုံပြီဟုလည်း မထင်ပါ။ သို့သော် ငါသည် ဆက်၍ လိုက်လျှောက်နေပါသည်။ ငါ့ကို ခရစ်တော်ကနားလည်သလို၊ ငါကလည်း နားလည်သဘောပေါက်ရန်ဖြစ်သည်။

၁၃ - ညီအကိုတို့၊ ငါသည် အားလုံးကိုနားလည်ပြီဟု ကိုယ့်ကိုကိုယ် မထင်ပါ။ သို့သော် ဤအရာကို ငါလုပ်ပါသည်။ နောက်တွင် ကျန်ခဲ့သည်များကို မေ့ပစ်လျက်၊ ရှေ့တွင်ထားရှိသည်များထံသို့သာ လက်လှမ်းပါသည်။

၁၄ - ခရစ်တော်ယေရှုရှိသည့် ဘုရားသခင်၏ ဖြင့်မားသောခေါ်ခြင်းနှင့်ဆိုင်သည့် ဆုလဒ်ရရှိအမှတ်အသားသို့ ငါသည် ဆက် လက်လိုက်လျှောက်နေပါသည်။

၁၅ - ထို့ကြောင့် ပြည့်စုံသောသူရှိသမျှတို့က ထိုသို့သောစိတ်ထားရှိကြပါမည်။ အကယ်၍ တစ်ခုခုနှင့်ပတ်သက်၍ ခြားနားသော စိတ်ထားရှိခဲ့လျှင်၊ ထိုအရာကို ဘုရားသခင်က သင်တို့ထံ ပွင့်ပြတော်မူပါမည်။

၁၆ - မည်သို့ပင်ဖြစ်ပါစေ၊ ငါတို့ရရှိပြီးဖြစ်သော တူညီသောဥပဒေများအတိုင်း လျှောက်လှမ်းကြပါမည်။ ထိုတူညီသောအရာအ တွက်သာ ဂရုတစိုက်ရှိကြပါမည်။

၁၇ - ညီအကိုတို့၊ အတူတကွနှင့် ငါ့နောက်လိုက်ဖြစ်ကြပါ။ ငါတို့ထံမှရသော ဥပမာများအတိုင်း လျှောက်လှမ်းသူများကို မှတ်သား ကြလျှင် ထိုသို့အသက်ရှင်လျှောက်လှမ်းကြပါ။

၁၈ - (အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် လူ့အများသည်၊ ထိုသူတို့အကြောင်း သင်တို့ထံ ငါ မကြာခဏဖြောင့်ဖြိုးဖြစ်သည်။ ယူတွင်လည်း ငါ ကြွေးလျက် သင်တို့ထံ ပြောပါဦးမည်။ ခရစ်တော်၏လက်ဝါးကပ်တိုင်၏ရန်သူများအဖြစ် လျှောက်လှမ်းအသက်ရှင်ကြပါသည်။

၁၉ - ထိုသူတို့၏အဆုံးသတ်သည် ပျက်ဆီးခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ သူတို့၏ဘုရားသည် သူတို့၏ဗိုက်သာဖြစ်ပါသည်။ သူတို့၏ ဂုဏ် ကျက်သရေသည် သူတို့၏အရှက်ကွဲခြင်းဖြစ်သည်။ သူတို့သည် ကမ္ဘာမြေကြီးနှင့် ပတ်သက်သည်များကိုသာ စိတ်ဝင်စားကြသည်။)

၂၀ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ငါတို့၏နိုင်ငံသားဖြစ်ခြင်းသည် ကောင်းကင်တုံ့ပြန်ဖြစ်သည်။ ထိုနေရာမှ ကယ်တင်ရှင်ကိုသာ ငါတို့ ရှာဖွေကြသည်။ သခင်ယေရှုခရစ်ဖြစ်သည်။

၂၁ - သူက ငါတို့၏ ဆိုးညစ်သောခန္ဓာကို ပြောင်းပေးလိမ့်မည်။ ထိုသို့ဖြင့် ၎င်းသည် သူ၏ဘုန်းကျက်သရေနှင့်ပြည့်သောကိုယ်ခန္ဓာ အတိုင်း ဖြစ်လာလိမ့်မည်။ ထိုသို့သော လုပ်ကိုင်ခြင်းအရ သူသည် အရာအားလုံးကို မိမိထံသို့ ထိန်းချုပ်နိုင်ခြင်းတော်မူပါသည်။

+++++

သခင်ဘုရား၏နေ့ (၁၆)

၄၀။ သခင်ခရစ်တော်၏ မိမိကိုယ်မိမိ သေခြင်းတိုင်အောင် နှိမ့်ချတော်မူခြင်းသည် အဘယ်ကြောင့် မရှိမဖြစ် လိုအပ်ရသနည်း? အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်၏အမှန်တရားနှင့်ဖြောင့်မှန်ခြင်းအရ ကျွန်ုပ်တို့၏အပြစ်များအတွက် ကျေနပ်ခြင်းကို ဘုရားသခင်သားတော်၏ အသေခံခြင်းမှလွဲ၍ မည်သည့်နည်းလမ်းနှင့်မျှ ပြုလုပ်၍ မရသောကြောင့် ဖြစ်သည်။

(ကမ္ဘာ ၂:၁၇၊ ဟောပြော ၂:၉-၁၀၊ ဖိ ၂:၈)

၄၁။ သူသည် အဘယ်ကြောင့် မြုပ်နှံခြင်းကိုလည်း ခံပါသနည်း? ထိုသို့ဖြင့် သူ တကယ်သေခဲ့သည်ကို သက်သေပြရန်ဖြစ်သည်။

(တမန် ၁၃:၂၉၊ မာကူ ၁၅:၄၃၊ ၄၆)

၄၂။ သခင်ခရစ်တော် ကျွန်ုပ်တို့အတွက်သေခဲ့လျှင် ကျွန်ုပ်တို့ အဘယ်ကြောင့် သေရသေးသနည်း? ကျွန်ုပ်တို့၏သေခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏အပြစ်များအတွက် ကျေနပ်စေခြင်းမဟုတ်ပါ။ အပြစ်များအား ပျက်သိမ်းခြင်းသာ ဖြစ်သည်။ ထာဝရအသက်ဝင်စားဖို့ရန် လမ်းအကူးတစ်ခုသာဖြစ်၏။

(ယော ၅:၂၄၊ ဖိ ၁:၂၃)

၄၃။ သခင်ခရစ်တော် လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ် အသေခံခြင်းနှင့်ယစ်ပူဇော်ခြင်းမှ မည်သို့သောအကျိုးအမြတ်ကို ကျွန်ုပ်တို့ ထပ်မံရရှိ ပါသေးသနည်း?

ထိုအရာ၏တန်ခိုးအားဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့၏လူ့ဟောင်းသည် သူနှင့်အတူ လက်ဝါးကပ်တိုင်၌ အတင်ခံရသည်။ သေသည်၊ မြတ် နှံခြင်းလည်း ခံရသည်။ ထိုသို့ဖြင့် အသွေးအသား၏ ပျက်စီးနေသောတိမ်းညွတ်ခြင်းများက ကျွန်ုပ်တို့အထံ၌ မအုပ်စိုးတော့ပါ။ သို့ သော် ကျွန်ုပ်တို့သည် မိမိတို့ကိုယ်ကို ကျေးဇူးတင်ခြင်းယစ်အဖြစ် သူ့ထံဆက်ကပ်ကြပါမည်။

(ရော ၆:၆-၇၊ ၁၂။ ၁၂:၁)

၄၄။ “သူသည် ငရဲသို့လည်း ဆင်းသက်ခဲ့သည်” ဆိုသည့်စကားစုကို အတယ်ကြောင့်ထပ်ထည့်ထားသနည်း?

ကျွန်ုပ်၏သခင်ယေရှုခရစ်တော်သည် နှုတ်ဖြင့်ပင်ပြော၍ မထွက်သည့်တိုင်အောင် ခံစားခဲ့သည့် ကြီးမားသော ဒုက္ခဒေသာများ၊ နာကျင်ခြင်းများ၊ ကြောက်ရွံ့ခြင်းများ၊ ငရဲ၏ဒေသာများကို သူ၏ဒေသာခံစားခြင်းများအားလုံးတွင်၊ အထူးသဖြင့် လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်၌၊ နက်ရှိုင်းစွာခံစားခြင်းဖြင့် ကျွန်ုပ်ကို ငရဲ၏ဒုက္ခဒေသာနှင့် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုများမှ လွတ်စေပါသည် ဆိုသည့်အချက်က၊ ကျွန်ုပ် အကြီးဆုံးသောစုံစမ်းနောက်ယှက်ခြင်းများကို ခံရချိန်၌ သေချာမှု၊ ပြည့်ဝသောနှစ်သိမ်းမှုတို့ကို ရစေရန်ဖြစ်သည်။
(ဟောရှာ ၅၃:၁၀၊ မသဲ ၇:၆၄)

xx